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SEDLČANY Důkladné a nároč-
né přípravy vyvrcholily osla-
vou 75. výročí založení školy, 
která v současnosti nese 
název Gymnázium a Střední 
odborná škola ekonomická 
Sedlčany. Před pětasedme-
desáti lety, v říjnu roku 1947, 

REGION Monika Schindlo-
vá, komisařka příbramské 
policie, upozorňuje na ne-
bezpečí hrozící v digitálním 
světě, jehož oběťmi bývají 
zejména mladí lidé. Týká 
se často i žáků základních 
škol. Jde o sdílení vlastních 
intimních fotografi í či videí 
– takzvaný sexting. 

Vyděračem bývá 
i blízká osoba

„Často jde o sdílení s člo-

SEDLČANY  Oblíbeného 
kantora 1. Základní školy 
v Sedlčanech bude při-
pomínat stromořadí 25 
kusů třešně ptačí, které 
vysázel před třemi lety se 
svými žáky podél polní 
cesty vedoucí od vodoje-
mu v Sedlčanech směrem 
na Oříkov. Projekt spo-
lufinancoval Státní fond 
životního prostředí a po-
skytl na něj dotaci 100 
tisíc korun. Další náklady 
díky brigádnické činnos-

ti nejsou vykazovány. 
Ve čtvrtek 13. října 

dopoledne se u kamene 
s destičkou s názvem ale-
je sešel velký počet žáků, 
současných i bývalých 
zaměstnanců škol... Uctít 
touto formou památku To-
máše Hellera přišli i někte-
ří zastupitelé města a sa-
mozřejmě i jeho příbuzní 
a přátelé. 

Emotivní projevy
Nejprve se slova ujal 

Policisté varují před 
sdílením intimních fotografi í 
a videí, sedlčanské školy 
nebezpečí sextingu 
nepodceňují

věkem, který je dotyčnému 

dobře znám. Proto jsou 

mnohdy opomíjena rizika, 

která zdánlivě bezpečná 

výměna intimních materiálů 

přináší. Například po ukon-

čení vztahu může dojít k vy-

dírání dříve blízké osoby pod 

pohrůžkami zveřejnění,“ 

uvádí Schindlová a přidává 
další komentář: „Materiály 

zveřejněné v prostředí inter-

netu prakticky nelze zcela 

Vycházková trasa již nese ofi ciálně 

název Alej Tomáše Hellera
dosavadní místostarosta 
Sedlčan Zdeněk Šimeček. 
„Rád bych vás přivítal u pa-

mětního kamene nesoucí-

ho jméno člověka, který se 

zasloužil o výsadbu tohoto 

stromořadí a který v létě le-

tošního roku zemřel,“ řekl 
a nezastíral, že se mu jen 
těžko hledají slova, protože 
Tomáš byl od dětství jeho 
kamarádem. „Měli jsme 

Škola si svými 
úspěchy vybudovala 
dobrou pověst

byla škola pojmenována 
Gymnasium Dr. Františka Dr-
tiny. V sobotu 15. října škola 
připomněla také třicáté vý-
ročí založení nového oboru 
Obchodní akademie.

V jednu hodinu po poled-
ni začal program exhibičním 
fl orbalovým utkáním. Do něj 
nastoupil tým absolventů, ze 
kterých jmenujme zakládají-
cího člena Martina Hrocha, 
proti současným studentům 
a studentkám z řad nižšího 
i vyššího stupně školy. V zá-
věru zápasu byly na straně 
domácích, tedy aktuálních 
studentů, čtyři góly. Absol-
venti nad nimi zvítězili o tři 
góly, když se jim za celé utká-
ní podařilo vsítit hned sedm 
branek.

Škola měnila 
názvy

V polovině utkání byla 
přestávka vyplněna slav-
nostním zahájením. „Vítáme 

vás ve škole, jejímiž úspěšný-

mi absolventy, případně stu-

denty většina z vás je,“ při-
vítal přítomné ředitel školy 
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SEDLČANY Dosavadní sta-
rosta Sedlčan Miroslav 
Hölzel svolal pozvánkou ze 
7. října nově zvolené zastu-
pitele na ustavující veřejné 
jednání. Uskutečnilo se 
v pondělí 17. října tradičně 
ve společenském sále Kul-
turního domu Josefa Suka 
od 17 hodin. Podle výsledků 
zářijových komunálních vo-
leb zasedne do tohoto měst-

ského orgánu devět zástup-
ců z uskupení Šance pro 
Sedlčany, sedm z ODS, čtyři 
ze Sdružení nezávislých 
kandidátů Sedlčany a jeden 
post získala KDU-ČSL.

Schůzi řídil 
Vladimír Zámostný

Na ustavující schůzi bylo 
17. října z 21členného zastu-
pitelstva přítomno 20 členů. 

PETROVICE Novým staros-
tou Petrovic se stal na pon-
dělním ustavujícím zase-
dání nového zastupitelstva 
v Obecním domě v tajném 
hlasování pětatřicetiletý 
Pavel Kubíček z Kojetína, 
který ve funkci vystřídal 
dosavadního starostu Pet-
ra Štěpánka. 

Pro lídra Sdružení nezá-
vislých kandidátů Pro Pet-
rovice hlasovalo jedenáct 
z patnácti zastupitelů. Kubí-
ček má hned tři prvenství: 

Novým starostou Sedlčan 
byl zvolen Ivan Janeček, 
místostarostou Zdeněk Šimeček

Ze zdravotních důvodů se 
omluvil Miroslav Hölzel a ve-
dení jednání se podle zákona 
o obcích ujal nejstarší zastu-
pitel Vladimír Zámostný.

Úvodem zazněla zpráva 
o výsledku voleb, následo-
valo složení slibu jednot-
livých zastupitelů. Po ur-
čení ověřovatelů zápisu, 
zapisovatele a následném 

Historicky nejmladší 
starostou Petrovic se 
stal Pavel Kubíček

jedná se o nejmladšího sta-
rostu v historii obce, popr-
vé nebydlí starosta přímo 
v Petrovicích a poprvé je 
starostou vysokoškolsky 
vzdělaný občan. O funkci 
starosty měl zájem i Václav 
Jankovský. 

Ke změně došlo i na po-
zici místostarosty. Nyní mají 
Petrovičtí hned dva neuvol-
něné místostarosty. Prvním 
je Dušan Šimeček, který 
dosud vykonával funkci 
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SEDLČANY Otestovat se rychle, 
zdarma a anonymně na infekční 
choroby – žloutenku typu B a C, 
HIV a syfi lis mohou všichni zájem-
ci ve středu 26. řijna od 16 do 19 ho-
din ve Společenském centru domu 
čp. 70 v Sedlčanech. Akci pořádá 
společnost Magdaléna Příbram 
ve spolupráci s městem Sedlčany 

a manažerkou prevence krimina-
lity a drogové závislosti. K testu 
stačí odebrání kapky krve a je 
vhodný nejen pro lidi, kteří vedou 
nechráněný sex, ale pro každého, 
kdo má rizikové povolání nebo při-
chází do styku s cizí krví. Důležité 
je případnou nákazu odhalit včas.

Marie Břeňová

Testování rychle, 
zdarma a anonymně

schválení programu následoval 
veřejností nejočekávanější bod 
programu: volba starosty, místosta-
rosty a členů městské rady. Ještě 
předtím si přítomní odhlasovali po-
čet místostarostů. Shodli se na tom, 
že i nadále bude funkci vykonávat 
jeden. Rozhodovali dále o způsobu 
volby – zda bude tajná nebo veřej-
ná. Zvítězila první varianta.

Hladký průběh 
hlasování

Protože se na povolebním vyjed-
návání zástupci stran a uskupení 

ve všech důležitých věcech dohod-
li, byl další průběh jednání rychlý 
a hladký. Jako jediná navrhla kandi-
dáta na starostu Šance pro Sedlčany, 
a to Ivana Janečka. Ten byl 16 hlasy 
schválen a po dekorování starosten-
ským řetězem mu Zámostný předal 
mikrofon, aby řídil další jednání on. 

Janeček ve své úvodní řeči mimo 
jiné uvedl: „Mé největší poděkování pa-

tří občanům města Sedlčan a to hlavně 

těm, kteří se zúčastnili letošních voleb. 

Lidem, kteří přišli do volebních místnos-

tí odevzdat svůj hlas a kteří dokázali, 

že jim na jejich městě záleží a není jim 

lhostejné, co se zde děje a hlavně, co se 

zde bude v příštích časech dít...“

Zdeněk Šimeček, nominova-
ný ODS, byl jediným kandidátem 
na místostarostu. Devatenáct zastupi-
telů volbu v tajném hlasování podpo-

řilo a zůstává tak ve funkci, kterou vy-
konával v posledních čtyřech letech.

Tajně se vyjadřovali přítomní za-
stupitelé také k návrhům členů měst-
ské rady. Protože starosta a místosta-
rosta jsou vzhledem k jejich funkcím 
automaticky jejími členy, zbývalo do-
volit pět lidí. Novými radními se stali 
se ziskem 15 hlasů Vladimír Zámost-
ný a Josef Soukup se ziskem 16 hlasů. 
Oba z Šance. Za ODS byli navrženi 
a zvoleni František Hodys (19 hlasů) 
a Karel Marek (17 hlasů). Sdružení 
nezávislých kandidátů bude v radě 
zastupovat Martin Havel (17 hlasů).

Podle programu se přítomní zabý-

vali také zřízením fi nančního a kont-
rolního výboru – stanovením počtu 
lidí, kteří v něm budou pracovat, 
způsobem volby předsedů těchto 
orgánů. Předsedou sedmičlenného 
fi nančního výboru byl zvolen Fran-
tišek Hodys z ODS, v tajné volbě jej 
podpořilo 17 zastupitelů. Předsedou 
tříčlenného kontrolního výboru 
se stal Richard Otradovec z Šance 
za podpory 14 zastupitelů.

Bez diskuse
Žádnou diskusi neprovázelo sta-

novení odměn, které budou neuvol-
nění zastupitelé měsíčně pobírat. 
I v tom byla naprostá shoda. Usta-
vující zasedání zastupitelstva skon-
čilo po dvou a půl hodinách. Popr-
vé se rada města schází tuto středu 
19. října.                       Marie Břeňová

Novým starostou Sedlčan 
byl zvolen Ivan Janeček, 
místostarostou Zdeněk 
Šimeček

Nového starostu Ivana Janečka po jeho zvolení dekoroval Vladimír Zámostný. 
„Povolební jednání byla složitá, někdy zdlouhavá, ale myslím, že byla korektní a že 
všichni zúčastnění hledali řešení, která by vyhovovala co nejširší skupině obyvatel 
města Sedlčan,“ řekl starosta Janeček.

Dokončení ze strany 1



3stranawww.sedlcansky-kraj.cz ZPRAVODAJSTVÍ

Č E R N Á  K R O N I K A
SEDLČANY Na Obvodním 
oddělení Policie ČR v Sedl-
čanech přijali minulý tý-
den oznámení o neplnění 
vyživovací povinnosti. 
Otec nepřispívá od května 
letošního roku do součas-
né doby na své dítě. Dluh 
nyní činí 25 tisíc korun.

S E D L Č A N Y  Š k o d u 
ve výši sedmi tisíc korun 
způsobil zatím nezjištěný 
zloděj, který v době od 3. 
do 10. října vnikl oknem 
do karavanu zaparkované-
ho ve městě. Z vnitřních 
prostor odcizil autorádio. 

KOSOVA HORA Krát-

ce před sedmou hodi-
nou ranní 11. října došlo 
na silnici I/18 v katastru 
obce k dopravní nehodě. 
Osmapadesátiletý řidič 
zřejmě vlivem mikrospán-
ku přejel do protisměru, 
kde se bočně střetl s pro-
tijedoucím osobním au-

tomobilem. Ten byl poté 
odražen do silničního pří-
kopu, kde zůstal v koneč-
ném postavení na pravém 
boku. Jeho řidič a spolu-
jezdkyně byli následně 
převezeni do pražské ne-
mocnice.

SEDLČANY Zatím nezná-

mý vandal poškodil z 12. 
na 13. října nápisem výlo-
hu obchodu v ulici 28. říj-
na. Způsobená škoda byla 
stanovena na téměř čtyři 
tisíce korun.

Informace v této rubrice 

pocházejí ze svodek PČR 

Příbram

Zabezpečovací zařízení, kamerové systémy, přístupové systémy. E-mail: info@nes.cz, tel.: 603 504 097

beze stopy odstranit. Mohou 

se opakovaně náhodně ob-

jevovat na internetu neome-

zeně dlouho, to může mít 

negativní dopady například 

při navazování nového 

vztahu nebo při ucházení se 

o zaměstnání. Každý by měl 

proto opravdu zvážit komu 

a jaké intimní informace 

zasílá. Rozhodně by na fo-

tografi ích nemělo být vidět 

do obličeje a neměla by být 

patrná unikátní tetování či 

mateřská znaménka, podle 

kterých je možné člověka 

identifi kovat.“ 

Policistka přidává radu, 
jak by se že poškozená oso-
ba měla v případě sextingu 
zachovat: „Ani pod nátla-

kem a vyhrožováním by 

neměla zasílat útočníkovi 

žádné další materiály. Málo 

lidí ví o možnosti požadovat 

po administrátorovi webu 

smazání daných materiálů. 

V závažných případech je 

však nezbytné celou věc ře-

šit s policií. Proto je důležité 

uchovat veškerou komuni-

kaci zaslanou mezi útoční-

kem a obětí.“

S tématem 1. ZŠ 
pracuje

Libor Novotný, ředitel 1. 
ZŠ Sedlčany, na otázku, zda 
se tématu sextingu ve škole 
věnují, uvádí: „Samozřej-

mě, že se s tímto tématem 

ve škole pracuje. Toto za-

střešuje školní preventista. 

Do školy jsou zváni odbor-

níci na práci s internetem, 

s žáky chodí besedovat veli-

tel Městské policie Sedlčany 

Petr Krch. Problematikou 

se zabýváme ve třídnických 

hodinách a především je to 

součást výuky v hodinách 

Policisté varují před sdílením intimních fotografi í a videí, 
sedlčanské školy nebezpečí sextingu nepodceňují

rodinné a občanské výcho-

vy.“ Dodává zároveň, že 
v poslední době tento jev 
ve škole nezaznamenali. 

Obnažené 
přirození prý 
nešokuje

Kateřina Štemberková 
zastává ve 2. ZŠ Propojení 
Sedlčany funkci školního 
metodika prevence. „Na-

štěstí za dva roky, kdy mi 

tato činnost byla svěřena, 

jsme se přímo se situací sex-

tingu nesetkali. Z vyprávění 

dětí ale vím, že to v dnešní 

době pro žáky není zdale-

ka tak šokující jev, jak bych 

očekávala, když jim někdo 

pošle fotografi e obnaženého 

přirození – jak chlapecké-

ho, tak dívčího. Že by nová 

forma seznámení?“ dodává 
s nadsázkou. 

Domnívá se, že pokud 
rodiče nepodcenili preven-
ci a výchovu, nemusí být 
podle jejího názoru ve stře-
hu. „Ale určitě není od věci 

s dětmi na toto téma neu-

stále mluvit a vysvětlovat 

a hlavně je ujistit o případné 

podpoře, kdyby se do po-

dobného problému dostaly 

a nevěděly samy, jak ho 

řešit,“ doporučuje zároveň 
Štemberková. 

Tématem se ve škole 
Propojení podle jejího ujiš-
tění zabývají již řadu let. 
„Většinou je to v rámci kaž-

doroční mezinárodní akce 

Den za bezpečnější internet, 

která je situována na únor,“ 
říká a vypočítává některé 
další aktivity: „Pořádáme 

na téma bezpečný pohyb 

na sociálních sítí pro žáky 

od prvních do devátých tříd 

besedy – s přihlédnutím k je-

jich věku. Konkrétní jev se 

vždy snažíme vypíchnout 

a zdůraznit závažnost tako-

vého chování a rizika s tím 

související...“ 

Na internet citlivé 
věci nepatří

Ludmila Farová působící 
v Sedlčanech jako preven-
tistka kriminality a protidro-
gové prevence, nás ujišťuje, 
že závažnost tohoto citlivé-
ho tématu si uvědomuje. 

„Takzvaný sexting čili posí-

lání textového, fotografi cké-

ho, audio a video obsahu se 

sexuálním podtextem pro-

střednictvím informačních 

a komunikačních médií je 

probírán ze všech úhlů. Se 

všemi školami, a to nejen 

se středními, sdílím veškeré 

materiály, které jsou pří-

hodné. Jak školy preven-

tivní materiály využijí, je 

na jejich zvážení a potře-

bě. Téma se týká čím dál 

tím častěji mladších žáků,“ 
konstatuje. Připomíná úlo-
hu rodičů, kteří by měli 
dětem vysvětlovat, s jaký-
mi nástrahami se mohou 

v online prostředí setkat. 
Ludmila Farová považu-

je za důležité s dětmi mlu-
vit, v případě problému je 
netrestat, ale vysvětlovat 
a poskytnout jim možnos-
ti, jak daný problém řešit. 
Existují případy, kdy oběť 
nevidí ze situace výcho-
disko a vše končí tragédií. 
„Pro zajištění bezpečnosti 

v online světě je nutné roz-

lišovat jednotlivé bezpeč-

nostní zásady podle věku 

dítěte. Jinak budeme regu-

lovat dítě školního věku a ji-

nak starší děti. Zde by měla 

fungovat vzájemná důvěra 

a ze strany rodiče ubezpe-

čení, že se na něj může dítě 

v případě potřeby kdykoliv 

obrátit. Za nejzásadnější 

však považuji preventivně 

vést a vysvětlovat dětem, 

proč nesdílet žádné intimní 

záznamy ani s nejbližšími 

lidmi. Při rozkmotření může 

být obsah použit proti nim. 

Na internet takto citlivé věci 

nepatří,“ zdůrazňuje pre-
ventistka. 

„Nejlepší a jedinou obra-

nou proti zveřejnění a ší-

ření intimních záznamů je 

tento obsah nepořizovat 

a neposílat! Protože co se 

jednou na internetu objeví, 

je prakticky nemožné sma-

zat a sdílený obsah si žije 

svým životem. Nikdy nevíte 

u koho daný obsah skončí. 

Pokud ale taková situace již 

nastala, obsah je sdílen a ne-

jenom dítě je někým napa-

deno, je důležité nic nema-

zat, zajišťovat důkazy a účty 

neblokovat pro případné 

dokazování,“ přidává ob-
dobná doporučení policej-
ní komisařka Schindlová. 

Kurz: Bezpečně 
v Kyber

Ludmila Farová uvádí, 
že uspořádat besedu v ně-
které škole neplánuje. „Pod-

le mého názoru by se dětem 

měl věnovat odborník, který 

ví co dělá a nenadělá spíše 

škodu než užitek.“ Zároveň 
dodává: „Jsem schopna ško-

lám pomoci s hledáním kon-

taktů a s výběrem progra-

mů. Například ve spolupráci 

s dalšími manažery z jiných 

měst s využitím jejich dobré 

praxe.“ 

Na webových stránkách 
města Sedlčany spravuje 
Farová záložku prevence 
kriminality a protidrogové 
prevence. Z informačních 
materiálů, které jsou zde 
k dispozici, je možné dohle-
dat kurz s názvem Bezpeč-
ně v Kyber! Jedná se o onli-
ne kurz základů rizikového 
chování na internetu, který 
vytvořil Národní úřad pro 
kybernetickou a informační 
bezpečnost „Kurz si může 

udělat každý a tím získat 

potřebné znalosti,“ dodává.
Marie Břeňová

Ředitelé dvou sedlčanských základních škol Jaroslav Nádvorník 
(vlevo) a Libor Novotný nám potvrdili, že problematice sextingu 
věnují při výuce dlouhodobě pozornost a téma nepodceňují.

Dokončení ze strany 1
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Radomír Pecka. Připomněl 
okamžik, kdy byla zdejší 
škola jako Státní reálné gym-
nasium Dr. Františka Drtiny 
slavnostně otevřena: „Stalo 

se tak 26. října roku 1947. 

V následující, někdy značně 

složité době, došlo několi-

krát, myslím, že sedmkrát, 

ke změně názvu naší ško-

ly. V roce 1953 se označení 

Gymnasium z názvu vytrácí, 

stáváme se Jedenáctiletou 

střední školou, později Střed-

ní všeobecně vzdělávací ško-

lou a v roce 1968 pak opět 

Gymnáziem.“

Vzpomněl také založení 
Obchodní akademie a uve-
dl, že školou prošlo za dobu 
její dosavadní existence 
více než 4 000 studentů 
a vyučovaly zde desítky 
skvělých pedagogů. „Škola 

si vybudovala svými úspěchy 

dobrou pověst a stala se pev-

nou součástí města Sedlčany 

a jeho širokého okolí. Zdravé 

partnerství s městem a jeho 

institucemi jsme vždy pova-

žovali za jednu z našich pri-

orit,“ podotkl s tím, že škola 
zároveň usiluje o to být mo-
derní vzdělávací institucí, 
která nezaostává ani v sou-
časné době.

Ředitel školy zmínil také 
do nedávné doby nepřed-
stavitelné komplikace: dis-
tanční vzdělávání v době 
covidu a aktuální krizi způ-
sobenou válkou na Ukraji-
ně. Přesto se v posledních 
pěti letech škole podařilo 
prohloubit spolupráci s vy-
sokými školami, nadacemi, 
Institutem dokumentárního 
fi lmu a dalšími. Obchodní 
akademie využívá odborní-
ků z praxe i mentorů. Škola 
také rozvíjí klíčové doved-
nosti žáků v komunikaci 
v cizím jazyce. V loňském 
roce zde začala výuka špa-
nělštiny, čím dál větší je 
zájem také o mezinárodní 
jazykové certifi káty a přípra-
vu na ně. Ani oblast digitál-
ního vzdělávání nezůstává 
pozadu.

Stavebnice za tři 
tisíce euro

Následovalo vystoupení 
Aerobik studia Dvojka pod 
vedením Aleny Novotné 
a Kristýny Faktorové, absol-

Škola si svými úspěchy vybudovala dobrou pověst
ventek školy. „Uvidíte části 

závodních sestav, se který-

mi dívky soutěžily v uply-

nulé sezóně a se kterými 

získaly bezpočet republiko-

vých úspěchů,“ uvedl vy-
stoupení učitel tělocviku 
Jaroslav Holan, rozhodčí 
a moderátor sportovní části 
odpoledne. Na ploše domá-
cí palubovky se představily 
i současné studentky.

Poté se návštěvníci 
mohli seznámit s autíčkem 
na vodíkový pohon, které 
předvedli studenti Michal 
Bláha, Filip Hlaváček, Daniel 
Bartoš a vedoucí konstruk-
tér Vít Kučera. „Jezdí s ním 

po různých soutěžích, ve kte-

rých jsou úspěšní,“ ocenil je 
Jaroslav Holan. „Naše škola 

šestým rokem spolupracu-

je s Nadací Unipetrol. Tuto 

spolupráci rozjela bývalá 

studentka Eva Pešková. Díky 

tomu jsme mohli vybavit 

naši chemickou laboratoř 

a získali jsme stavebnici, ze 

které první skupina dnes již 

bývalých studentů pod vede-

ním Kuby Benetina postavi-

la model autíčka. Hodnota 

stavebnice je tři tisíce euro. 

Na celorepublikovém fi ná-

le soutěže Horizont Grand 

Prix v Ostravě se mezi no-

váčky umístili na druhém 

místě,“ uvedl Holan s tím, že 
úspěch je už jen zprovozně-
ní auta v okamžik, kdy je to 
na soutěži potřebné.

Nový závodní tým, 
ve kterém jsou kromě výše 
uvedených ještě Jaroslav 
Kunc a Jan Vrzal, pracuje 
třetím rokem. Auto vážící 
1,3 kg zdokonaluje a dále 
s ním prezentuje práci školy. 
„Baterie auta vydrží jeden 

a půl hodiny, jede závodní 

rychlostí dvacet kilometrů 

v hodině a vodíkové bom-

bičky se mění každých dva-

cet minut,“ upřesnil Holan 
k funkci autíčka. O autíčko 
a skupinu mladých lidí ko-
lem něj pečuje Drahomíra 
Grinová.

Akce je hlavně 
velký třídní sraz

V té době už byl na cho-
dbách značný ruch. Přícho-
zí absolventi se zapisovali 
do pamětní knihy, kupovali 
si nový almanach, propisky, 
placky či chemický kalendář 

na příští rok. Na chodbách 
vzpomínali nad kronikami 
či fotografi emi a pokoušeli 
se poznat ty, které dlouho 
neviděli. Pro každý matu-
ritní ročník bylo připrave-
no zázemí v některé ze tříd 
školy. Na chodbách se také 
tvořily fronty u bohatého 
a pestrého občerstvení.

Po patnácté hodině se 
ředitel školy Radomír Pec-
ka ujal slova ve sborovně 
školy. Hovořil k současným 
i minulým pedagogům, ale 
také ostatním zaměstnan-
cům školy a hostům z řad 
partnerů. Připomněl, že se 
neslaví pouze okamžik zalo-
žení školy, ale práce všech, 
kteří zde za ty roky působili. 
„Naše škola se stala jednou 

z páteřních institucí města 

i regionu,“ podotkl. Kromě 
toho, co zmínil již v tělocvič-
ně, připojil ještě další infor-
mace. „Umožňujeme studen-

tům účastnit se odborných 

soutěží, stáží a studentských 

konferencí. Ve spolupráci 

s odborníky zavádíme pro-

jektové vyučování,“ uvedl. 
Označil studenty za partne-
ry, kteří se aktivně účastní 
života školy. Poděkoval zři-
zovateli za velkou podporu, 
díky které je možná moder-
nizace zejména v oblasti 
digitálního a jazykového 
vzdělávání.

„Když jsme šli nahoru, vi-

děli jsme maturanty z pade-

sátých let. To je neuvěřitelné 

a je vidět, že tahle akce je 

hlavně velký třídní sraz,“ 
obdivoval spokojeně v úvo-
du svého příspěvku zá-
stupce zřizovatele, kterým 
je Středočeský kraj, radní 
pro vzdělání a sport Milan 
Vácha. „Covidová doba byla 

těžká pro všechny v naší 

zemi, ale školství to odnes-

lo nejvíc. V době, kdy už 

jsme doufali, že se ta situace 

zlepší, kdy začátkem tohoto 

roku už školství a další ob-

lasti mlely z posledního, při-

šla Ukrajina, další problémy 

a další dělení společnosti. 

Školství zaslouží velký ob-

div, protože drží,“ vyjádřil 
za to své díky.

Zdeněk Šimeček, mís-
tostarosta města Sedlčany, 
vyzdvihl úspěchy absol-
ventů na vysokých školách 
a ve svých profesích. „Přeji 

vám hodně žáků a aby žád-

nou chytrou hlavu někde 

na ministerstvu ani nikde 

jinde ani nenapadlo pomy-

slet nad tím, že by se měly 

střední školy v menších měs-

tech uzavírat. Dále bych si 

přál, aby nepřišla žádná dal-

ší pandemie covidu a žáci 

se mohli vzdělávat tak, že 

budou chodit do školy a ne 

pomocí online výuky z do-

mova. Zaměstnancům školy 

přeju, aby měli takovou dob-

rou partu, jakou jsem měl 

možnost tady zažít,“ řekl.
Poté byl o pár slov 

a slavnostní přípitek požá-
dán senátor Petr Štěpánek: 
„Protože jsem pozorně po-

slouchal slova pana ředite-

le, tak nemám vůbec obavu 

o budoucnost sedlčanského 

gymnázia. Pořád je tady ten 

motor a perspektiva jít do-

předu. Přál bych, aby tady 

byla stále dobrá parta v pe-

dagogickém sboru, protože 

když se to hašteří, tak dobře 

víme, že z toho nemůžou 

být dobré výsledky. Hlavně 

přeji, aby toto gymnázium 

navštěvovali a opouštěli 

studenti dobře vybaveni pro 

život a aby se sem rádi vra-

celi a dobře na to vzpomí-

nali,“ popřál před pozved-
nutím skleničky.

Zástupkyně ředitele 
Lenka Lichtenbergová ješ-

tě představila přítomným 
kalendář na příští rok: „Jme-

nuje se Chemie žije. Není to 

název náhodný. Jsme fakultní 

školou Vysoké školy chemic-

ko technologické a zároveň 

máme mezi sebou kolegyni 

Drahomíru Grinovou. Foto-

grafi e v kalendáři jsou z che-

mické laboratoře a aktivit, 

které studenti dělali právě pod 

jejím vedením. Dlouhodobě 

spolupracuje s Nadací Orlen 

Unipetrol, získala pro studen-

ty mnoho grantů a vede naše 

studenty k lásce k chemii,“ vy-
zdvihla svou kolegyni.

Hosté i nadále mohli 
ve slavnostně vyzdobených 
prostorech sborovny zůstat 
a využít bohatého občerstve-
ní, které tu bylo připraveno 
formou bufetu.

Hráli a zpívali 
absolventi

Program pokračoval 
od sedmnácté hodiny ven-
ku, kde byla připravena 
stage a zázemí pro vystupu-
jící. Déšť do té doby ustal 
a tak se mohli návštěvníci 
oslav nerušeně zaposlou-
chat do zpěvu Olivera 
Kolky, Duo Valeri (Anna 
Chmelařová a Emily Steele), 
Živlu (Pavel a Ivan Žakovi), 
Patrika Stoupy a Common-
health (Miroslav Nevlida 
a Matěj Pína). Všichni vy-
stoupili pouze se dvěma 
písněmi, Oliver s jednou. 
Té ještě předcházela premi-
éra nové písně oktavánek 
Natálie Jindrákové a Adély 
Sedláčkové, která by se 
měla stát školní hymnou. 
Programem provázeli a čas 
jednotlivých vystoupení 
hlídali moderátoři Dominik 
Sosnovec a Vojtěch Süsser.

Nejdelší hudební produk-
ci měly kapely, jejichž ná-
zvy souvisí s jídlem: Tortilla 
Band a Potejtous. I v nich 
vystupovali absolventi ško-
ly a velmi často se k tomu 
během svého vystoupení 
odkazovali. Poslední písní 
první ze skupin byl Burčák, 
tedy jejich úplně první pí-
seň. „S Honzou jsme ji složili 

několik měsíců poté, co jsme 

v roce 1989 ukončili studium 

na této škole,“ uvedl front-
man kapely Petr Bilina.

Olga Trachtová 

Hadáčková

Současní i bývalí pedagogové a partneři školy byli hosty slavnost-
ní části odpoledne ve sborovně školy.

Dokončení ze strany 1
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VÁNOČNÍ  DÁREK
převod z videokazet na flešku 

nebo DVD, levně. 
Tel.: 777 554 484

Sádrokartony
Martin Kadeřábek

Tel.: 723 647 097

Prodám palivové dřevo měkké 900 Kč/prms 

a tvrdé 1 300 Kč/prms nařezané a naštípané. 
Dovoz zdarma. Tel.: 730 529 545 

Koupím les nebo pole jakékoliv vý-

měry. Tel.: 730 529 545.          232/22

Výkup starých peřin. Tel.: 

606 514 445.           233/22

Hledám pozemky k pronájmu pro ze-

mědělskou či lesnickou činnost, cena 5 000 
Kč/ha. Tel.: 601 521 516.         234/22

Prodám Škoda Fabia 1.4, r. v. 2010. 

Tel.: 608 441 431.              235/22 

Prodám byt 3+1 v Sedlčanech, cena 

3 350 000 Kč. Volný od 10/2022. Tel.: 
792 309 899.           236/22

Prodám nové peřiny z domácího peří, 

souprava 1 000 Kč. Tel.: 605 816 004.  237/22

Koupím historický motocykl nebo 
moped. Tel.: 777 746 668.         238/22

Prodám vykrmená prasata, váha cca 
200–250 kg, cena v živém 40 Kč/kg. Tel.: 
737 407 647.                239/22

Kominictví  Tuháček
tel.: 777 811 898
kominictvi.tuhacek@seznam.cz

 čištění    frézování
 vložkování
 revizní zprávy    sanace
 stavby a opravy komínů
 zajišťování revize

Sedlčanské technické služby, s. r. o.
PŘIJMEME PRACOVNÍKA 
pro údržbu komunální techniky

Vyučen v oboru automechanik nebo opravář zemědělských strojů
Pracovní poměr na dobu neurčitou

Pracovní doba 40 hodin týdně

Bližší informace osobně v sídle společnosti K. H. Máchy 651
po tel. domluvě na tel.: 728 216 494 

nebo e-mail: info@stssedlcany.cz

Hledáme novou posilu na pozici 

PRODAVAČKA/PRODAVAČ 
do zavedené firmy Voda-Topení-Plyn František Skalický v Sedlčanech, 
která se zabývá prodejem vodoinstalatérského a topenářského zboží

Náplň práce: prodej instalatérského a topenářského materiálu

Místo práce: Sedlčany
Platební podmínky – dle dohody

Kontakt: František Skalický 602 437 479, frantisek.skalicky@seznam.cz

ZPRAVODAJSTVÍ

SEDLČANY Pošesté a v letošním 
roce naposledy se v neděli 16. října 
zaplnila podstatná část Sedlčanské 
kotliny prodávajícími i návštěvní-
ky při pořádání burzy. Tato její zá-
věrečná část měla opět svátečnější 
náboj než všechny předchozí. Roz-
hodovalo se při ní o majiteli hlavní 
ceny věrnostní soutěže, kterou je 
každoročně skútr.

Z nabídky přecházely 
oči

Burzy na kotlině tradičně pořádá 
Veterán klub Sedlčany, takže v na-
bídce prodávajících převažují potře-
by pro motoristy, a hlavně ty, které 
už dnes nejsou běžně k sehnání. Jed-
notlivá stanoviště ale byla zaplavena 
i mnoha jinými předměty. Na své si 
přišli sběratelé odznaků, starožitnos-
tí, DVD nosičů, vystaveny byly hrn-
ky s potiskem, lovecké nože, kapes-
ní vojenské svítilny, hrnce, hračky, 
s nimiž si hrály děti před desítkami 
let a nechyběly ani knihy nebo kos-
metické doplňky. V nabídce byly do-
konce i cedule s názvy ulic. „Já jsem 

si koupil toto zátiší s ovocem,“ uka-
zoval nám obraz neznámého autora 
návštěvník burzy, který to na kotlinu 
neměl nijak daleko. Se svými dvěma 
dětmi přijel z Chrastavy u Kosovy 
Hory. „Zátiší si pověsím doma v jídel-

ně, kde mám na stěně místo. Obraz se 

tam bude hodit.“

Motorky malé i velké
Dalším návštěvníkem nedělní 

burzy, který si na ní koupil některý 
z vystavených předmětů, byl Tonda 
Hroch z Uhlířských Janovic. Domů 

si odnášel zmenšený model motocy-
klu. Po zevrubné prohlídce usoudil, 
že by to mohla být napodobenina 
stroje, který se kdysi prodával pod 
názvem Indián. „Jsem fanda do mo-

torismu, ale věnuji se spíše českým 

značkám. Renovuji značky, jako 

jsou Stadión nebo JAWA. Doma mám 

sbírku sedmnácti motocyklů, kterou 

mám zatím výhradně pro sebe, ale 

časem by tyto stroje třeba mohly jít 

i někam do muzea,“ svěřil se Ton-
da, který do Sedlčan na burzy jez-
dí pravidelně. Také tento příznivec 
motorismu si prohlédl vystavenou 
„čezetu“ 150 z roku 1953, a rovněž 
dva mopedy JAWA, z nichž jeden 
byl vyroben v roce 1959 a druhý byl 
jenom o rok mladší. „Měl jsem tři, ale 

včera jsem jednoho z nich v Brně pro-

dal,“ připomněl jejich majitel, který 
se do Sedlčan přesouval právě z mo-
ravské metropole.

Skútr bude parkovat 
v Milíně

„Dnešní burza je pokud se týká ná-

vštěvnosti a účasti prodávajících stan-

dardní, spíše si myslím, že je tentokrát 

prodejců možná o něco méně, proto-

že terén z důvodu ranního deště není 

ideální,“ uvedl prezident Veterán 
klubu Sedlčany Pavel Chýle. „Prodej-

ci k nám jezdí z celé republiky. Vět-

šinou je někde burza v sobotu a oni 

přejíždějí už ve večerních hodinách 

sem, protože jsme prakticky jediní, 

kdo pořádá nedělní burzy.“

Prezident klubu rovněž připo-
mněl, že jeho členové pravidelně 
pořádají celoroční akci, kterou je 
věrnostní soutěž o skútr. Při první 
a druhé burze se rozdávají hrací 
karty, a kdo do ní nasbírá šest razí-
tek na všech burzách, je jeho karta 
na poslední burze vložena do osudí. 
„Kdo se přišel podívat jenom pětkrát, 

má ještě možnost dokoupit si žolíka, 

protože chápeme, že jednou přijít 

nemohl. Burzy jsou výjimečné také 

v tom, že na každé z nich losujeme 

ze vstupenek prodávajících i návštěv-

níků, a výherci dostávají odměny 

v podobě vína nebo piva. Na posled-

ní burze hodnoty cen vždy zvyšujeme 

a odměnami bývá kýta, soudek piva 

nebo dort. Letos je ve tvaru automobi-

lu,“ dodal Pavel Chýle. 
Letos mohl společně s dalšími 

členy Veterán klubu Sedlčany pře-
dat skútr paní Marii z Milína, která 
na burzy na kotlinu pravidelně jez-
dí jako prodejce.

David Myslikovjan

Prodejci a návštěvníci burzy 
se na kotlinu sjeli letos už 
naposledy, jeden z nich si jako 
hlavní cenu odvezl skútr

Kotlina se na nedělní burze zaplnila prodávajícími i kupujícími.
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OBEC

Dublovice 5 0 0 0 2 3 1 4 2 2 4

Hřiměždice 0 0 1 1 0 0 0 0 1 0 2

Jesenice 0 0 0 0 1 0 0 2 3 1 0

Kamýk nad Vltavou 5 4 2 1 2 2 1 1 3 3 5

Klučenice 1 1 0 0 0 0 1 1 1 0 0

Kňovice 0 0 0 0 1 0 0 0 1 0 0

Kosova Hora 1 1 1 0 1 0 2 0 3 4 4

Krásná Hora nad Vltavou 5 2 1 1 1 2 4 5 4 4 2

Křečovice 1 4 3 0 0 0 0 0 0 0 0

Křepenice 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Milešov 0 0 0 0 0 0 1 1 0 3 0

Nalžovice 2 1 4 1 2 1 1 1 2 1 1

Nedrahovice 1 1 1 1 1 1 1 2 1 1 3

Nechvalice 3 2 2 1 1 1 2 1 2 1 1

Osečany 1 0 0 0 0 0 0 0 1 0 0

Petrovice 7 1 1 3 2 2 3 2 2 2 4

Počepice 0 0 0 0 1 0 1 1 3 1 0

Prosenická Lhota 0 0 0 0 1 0 1 0 2 0 0

Příčovy 2 0 0 1 0 0 2 2 2 0 0

Radíč 0 0 0 0 0 3 0 0 0 0 1

Sedlčany 16 14 17 12 12 16 15 11 14 19 17

Sedlec-Prčice 10 8 8 5 6 3 5 8 12 10 8

Solenice 0 0 1 1 1 0 0 0 0 0 0

Svatý Jan 1 0 0 1 0 1 1 1 0 0 1

Štětkovice 2 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Vojkov 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Vrchotovy Janovice 0 0 2 2 3 5 3 1 0 3 4

Vysoký Chlumec 3 2 2 0 0 1 3 2 3 3 0

Zduchovice 3 1 1 1 1 1 1 1 1 1 1

Celkem 69 42 47 32 39 42 49 47 63 59 58

REGION Za uplynulý týden 
došlo k poklesu počtu pro-
kázaných případů nákazy 
koronavirem covid–19 o je-
den. To jsou necelá dvě 
procenta.

Čtrnáctka obcí má 
v naší tabulce nulu. 
K nárůstu došlo v Dublo-
v ic ích ,  Hř iměždic ích, 
Kamýku nad Vltavou, Ne-
drahovicích, Petrovicích, 
Radíči, Svatém Janu a Vr-
chotových Janovicích. 

Naopak méně případů 
než před týdnem evidují 
v Jesenici, Krásné Hoře 
nad Vltavou, Milešově, 
Počepicích, Sedlčanech, 
Sedlci-Prčici a ve Vyso-
kém Chlumci.

V pátek 14. října bylo 
na Voticku 32 aktivních 
případů, tedy o jeden více, 
než 8. října. V nemocnici už 
byl ale pouze jeden z nich, 
což je o tři méně. Sedlčany 
a jejich okolí měly v pátek 

59 prokázaně nakažených. 
Tady vidíme nárůst o dva 
případy. Počet pozitivně 
testovaných pacientů v ne-
mocnici zůstal na jedničce. 
V ORP Příbram se v mezi-
týdenním srovnání snížil 
počet covidových případů 
ze 192 na 188. Také tady se 
snížil i počet nakažených 
v nemocnici, konkrétně 
z osmi na pět.

Olga Trachtová 

Hadáčková

Sedlčansko a Voticko 
má případů více, 
Příbramsko méně

KOSOVA HORA Stanislav 
Rataj si prý oslavu svých 
osmdesátých narozenin 
v sobotu 15. října pořádně 
užil. „Do Sokolovny v Ko-

sově Hoře přišlo kolem 

150 lidí,“ uvedl jubilant, 
o němž jsme v čísle 39 
Sedlčanského kraje při-
nesli podrobnější infor-
mace. Představili jsme ho 
také jako běžce, který stál 
více než 500krát na startu 
různých závodů. Absolvo-
val na nich celkem 50 000 
kilometrů (nikoliv „jen“ 
5 000, jak bylo omylem 
uvedeno).

Při setkání před osla-
vou nechtěl Rataj v roz-
hovoru prozradit, jakou 
soutěž vymyslel při pří-
ležitosti svého životní-
ho jubilea. Odtajnil ji až 
po jejím skončení. „Ženy 

a dívky od deseti let věku 

mě mohli políbit a hod-

notilo se, která pusa byla 

ta nejlepší,“ usmíval se. 
„Účastnilo se 24 žen a byly 

z různých koutů Čech – 

z Mostu, Kladna... Zvítězi-

la paní z Příbramska, ale 

požádala mě, abych její 

jméno raději neuváděl,“ 
sdělil pan Stanislav. 

Na dotaz, který dárek 
jemu osobně udělal nej-
větší radost, odpověděl: 
„Potěšily mě všechny. A do-

stal jsem – podobně jako 

při sedmdesátinách – také 

asi 70 lahví nejrůznějšího 

alkoholu. Krásným dárkem 

pro mě byl tandemový se-

skok padákem, který jsem 

absolvoval na letišti u Pří-

brami už v neděli 9. října. 

Byla to nádhera!“

Marie Břeňová

SEDLČANY V kapitole údrž-
ba zeleně se Sedlčanským 
technickým službám (STS) 
nepodaří letos ušetřit žád-
né fi nanční prostředky. Jak 
informoval ředitel a jedna-
tel organizace Jiří Daněk 
v září radu města, byly 
do té doby náklady vyčer-
pány z 93 procent. 

Sekání trávy se stalo 

díky vysokým teplotám 
a deštivému počasí ná-
ročnější. S technikou, kte-
rou STS mají k dispozici, 
dokážou zaměstnanci ve-
řejná prostranství upravit 
za čtyři týdny. Tráva ale 
vyrostla za kratší dobu, 
a tak se od občanů objevi-
lo více připomínek. 

Marie Břeňová

Počasí nahrávalo 
růstu trávy

Polibek k osmdesátinám 
vynese výherkyni 
do nebes

místostarosty po čtyři roky 
sám a post opět obhájil. 
Získal čtrnáct hlasů. Dal-
ším místostarostou, v tomto 

Historicky nejmladší 
starostou Petrovic se 
stal Pavel Kubíček

případě místostarostkou, je 
nově Vendula Vrzalová. I ta 
získala nadpoloviční větši-
nu hlasů (dvanáct).

Jana Motrincová

První schůze zastupitelstva v novém složení se pro velký zájem ko-
nala 17. října v Obecním domě. Zleva: Nový starosta Pavel Kubíček, 
zastupitelka Vlasta Roubíková a zastupitel Jaroslav Sedlák

Dokončení ze strany 1
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Osud Augustina a Boženy 
Rebcových je příběhem 
životů zmařených vál-
kou. Osmdesáté výročí 
jejich násilné smrti si při-
pomeneme 24. října.

Augustin Rebec – pro 
známé Gustav nebo Gus-
ta – pocházel z kovářské-
ho a zbrojířského rodu, 
v Sedlčanech žili Rebco-
vé od poloviny 19. století. 
Augustin byl nejmladším 
potomkem nožíře Augus-
tina Rebce staršího, zdě-
dil po otci zručnost a vě-
noval se nožířství stejně 
jako všichni jeho bratři. 
Z nich dva zůstali v Sedl-
čanech a jejich podnik 
se po znárodnění stal 
základem vzniknuvšího 
KDS, jeden se odstěhoval 
do Soběslavi. Mladý Au-
gustin odešel koncem 20. 
let na Mělník, kde se stal 
členem Sokola.

Roku 1929 se v Sedlča-
nech oženil s Boženou Po-
čepickou, na Mělníce pak 
žili v Domovské ulici čp. 
36. Narodily se jim dvě 
děti: syn Miroslav (18. 
března 1932) a dcera Jana 
(12. ledna 1940). Augustin 
Rebec sportovně vynikal, 
v mělnickém Sokolu byl 
cvičitelem, místonáčelní-
kem a nakonec také náčel-
níkem jednoty i okrsku.

Když v květnu 1938 
přišla částečná mobiliza-
ce, řada cvičenců musela 
narukovat. Od té chvíle 
začala válka do činnos-
ti Sokola zasahovat ne-
přetržitě. Po Mnichovu 
následovalo postupné 
omezování svobod a čin-
nosti jednoty. Začátkem 
října 1941 vyhlásil Hey-
drich akci Sokol, během 
níž byli čelní představi-
telé České obce sokol-
ské zatčeni a dopraveni 
do Osvětimi… Dne 12. 
října 1941 byl Sokol ofici-
álně rozpuštěn. Augustin 
Rebec, který organizoval 
schůzky členů ještě před 

rozpuštěním spolku, se 
snažil pomocí pravidel-
ných neformálních setká-
ní udržovat pospolitost 
svých kolegů i poté.

V polovině roku 1941 
přijel do Mělníka Václav 
Novák, rovněž člen So-
kola a t. č. pražský od-
bojář, který po atentátu 
na R. Heydricha aktivně 
pomáhal parašutistům. 
Přes něho se napojili 

na odboj i mělničtí so-
kolové. Bezprostředně 
po uskutečněném aten-
tátu byl překvapivě klid, 
protože Němci neměli 
žádnou stopu. Až kvůli 
Karlu Čurdovi se začalo 
rozkrývat, kdo všechno 
s atentátníky spolupra-
coval. Zanedlouho byli 
prozrazeni i Rebcovi, za-
tkli je 15. července 1942. 
Mezi odbojáři bylo do-
mluveno, že budou u vý-
slechu vypovídat nejdří-
ve za 3–5 dnů, aby ostatní 
na svobodě měli šanci za-
mést stopy. Nikdo z měl-
nických odbojářů toto 
pravidlo neporušil.

Z terezínského vězení 
se Rebcovi podařilo pro-
pašovat moták. V něm 
popsal podmínky vězně-
ní, uložil synovi, aby se 
staral o sestru, a zmínil se 
také o letmém kontaktu 
s manželkou. O tom, jak 

pevně si stojí za svými 
činy nehledě na pravdě-
podobné tragické násled-
ky, svědčí zejména tato 
pasáž: „Je to válka, která 

žádá oběti a jak bychom 

mohli zrovna my chtít, 

aby se nám to vyhnulo.“

Z „rukou, z kterých 
se vrací i nevrací“, se 
Rebcovi domů nevrá-
tili. Na konci září 1942 
je stanný soud v Praze 

v nepřítomnosti odsoudil 
oba k trestu smrti, popra-
veni byli v Mauthause-
nu v tzv. odstřelovacím 
koutě 24. října 1942 spolu 
s 260 dalšími českoslo-
venskými spolupracovní-
ky parašutistů.

Děti Rebcových, Miro-
slav a Jana, byly umístě-
ny spolu s dalšími dětmi 
zatčených do dětského 
domova na zámku Jene-
rálka, v dubnu 1944 se 
přesunuly do Svatobořic 
u Kyjova. Po válce si mla-
dého Mirka vzala do opa-
trovnictví rodina sestry 
paní Rebcové v Praze, 
Janu vychovala rodina je-
jího strýce Jaroslava Reb-
ce v Sedlčanech. Miroslav 
se nakonec do Sedlčan 
vrátil a pracoval v KDS, 
zemřel v r. 2004. Jana 
Rebcová, provdaná Be-
nešová, žije v Sedlčanech 
dodnes.              Pavel Žak

Rebcovi: Tragédie 
rodiny mělnického 
nožíře za heydrichiády

Po A. Rebcovi (30. 6. 1905 – 24. 10. 1942) a jeho manželce byla 
nedávno pojmenována ulice v severozápadní části Sedlčan. Foto: 
Městské muzeum Sedlčany

REGION Díky domluvě 
Oldřicha Pechy z Esoxu – 
Štičí líhně Tábor a Jiřímu 
Tůmovi nebudou letos ná-
vštěvníci při výlovu Mu-
síka, největšího rybníka 
na Sedlčansku, ochuzeni 
o rybí pochoutky a další 
občerstvení a dokonce 
bude na břehu vyhrávat 

i kapela Klenováci. Po oba 
dny výlovu (čtvrtek 27. 
a pátek 28. října) má být 
u Krčínova vodního díla 
živo už od ranních hodin. 
Plánuje i novou atrakci. 
Více nám Jiří Tůma řekl 
v rozhovoru.

Vloni byl výlov z dů-

vodů pandemie korona-

viru komorní a podle 

původních informací 

měl být při letošním vý-

lovu Musíka zachován 

jen prodej ryb...

S panem Pechou, kte-
rý výlov zajišťuje, jsme 
se domluvili, že veške-
ré občerstvení budu mít 
na starosti já se svým ko-
lektivem, nikoliv rybáři. 
Ryby jsem letos opékal 
také tři dny při výlovu 
Rožmberku, přišlo hodně 
lidí a dopadlo to fajn. Pro-
tože Musík je mojí srdeč-
ní záležitostí, tak jsem se 
rozhodl, že vše kolem ob-
čerstvení i hudby musím 
dát dohromady. Budeme 
připravovat kapří hra-
nolky, pečeného i sma-
ženého candáta, chceme 
nabídnout i štiku nebo 
sumce. Kromě ryb bu-
dou na stáncích klobásy, 

langoše, párky v rohlíku, 
pečivo, káva, pivo, alko 
i nealko nápoje. Chci to 
udělat s plnou parádou. 

Jak početný bude ko-

lektiv, který vám bude 

pomáhat?

Půjde o patnáct až de-
vatenáct lidí. Stánků po-
stavíme šest až sedm, aby 
se netvořily dlouhé fronty. 
Živé ryby bude prodávat 
Štičí líheň. 

Budete mít při výlovu 

ještě jiné úkoly?

Ano,  budu odvážet 
ryby, budu mít na starosti 
doplňování cisterny vo-
dou a starat se o to, aby 
byla čistá voda z rybníka 
pro ryby v kádích. Na sta-
rost jsem si vzal i provo-
zování parkoviště. Je toho 
hodně. A ještě domlou-
vám pro zájemce možnost 
vyhlídkových letů vrtulní-
ky. Na Sedlčansko přiletí 
z Hradce Králové. O místě, 
odkud by vzlétávaly a při-
stávaly, jednám s předse-
dou dublovického druž-
stva Václavem Dědinou. 
Věřím, že se dohodneme. 

Jak byste stručně 

představil kapelu Kle-

nováky?

Jsou to mladí kluci z Pe-
trovicka a Milevska. 

Upřesnil byste časo-

vě, kdy bude zajištěna 

u Musíka hudba i občer-

stvení?

Ve čtvrtek i v pátek 
od 8 hodin, přibližně do 16 
nebo 17 hodin. Podle ná-
vštěvnosti. 

Budou ceny ryb vyšší 

než vloni?

Ano, k vyšším nákla-
dům museli přihlédnout 
i rybáři ze Štičí líhně. 
Kilo kapra bude stát při 
výlovu místo loňských 
95 korun 105 korun, tol-
stolobik se bude prodá-
vat přibližně za polovic 
a nejdražší amur vyjde 
na 115 korun za kilo. 
Promítnout to musíme 
i do cen za občerstvení. 

Marie Břeňová

Oldřich Pecha a Jiří 
Tůma se dohodli: 
Výlov Musíka bude 
letos s plnou parádou

Jiří Tůma při výlovu zajistí 
nejen občerstvení.



8 strana www.sedlcansky-kraj.czKALENDÁŘ

 KONCERTY, 
ZÁBAVY

 Sedlčany – muzeum
19. 10. Hudební večer při 

svíčkách

hraje skupina První káva; 

18:00

 Kosova Hora – sokolovna
21. 10. Oldies party

největší oldies party v Ko-

sově Hoře; 20:00

28. 10. Prasátor – Alke-

hol revival

taneční zábava, vystoupí 

kapely Prasátor, Alkehol 

revival, support Parafín; 

20:00

 Sedlčany – Pohoda club
21. 10. Říjnové oldies

hraje DJ Sláva Bloch; 21:00

22. 10. Pepino party

hraje Michal Pešina 

a W.A.M.; 21:00

29. 10. E!E & The Fialky 

& Zlomená 14

koncert kapel, navazuje 

afterparty; 21:00

 Nechvalice – Nechvalic-
ká hospoda
22. 10. Sto zvířat

koncert kapely Sto zvířat, 

support kapela Driák; 19:00

 Osečany – Hostinec 
Osečany
22. 10. Taneční zábava

hraje kapela Ešner band; 

20:00

 VÝSTAVY

 Sedlčany – kult. dům
Světlo v krajině

výstava Stanislava Kadlece

 Drážkov – Váchův 
špejchar
Našlose Sešlose

výstava autorské tvorby 

k 20. výročí založení spol-

ku Našlose

 Sedlčany – knihovna
Sedlčanská knihovna 

v průběhu let

výstava ke 140. výročí zalo-

žení knihovny; do 2. 11.

 Sedlčany – muzeum
Sanctus Benedictus

výstava fotografi í středo-

věké architektury v muzej-

ním sklepním prostoru

Našlose

výstava k 20. výročí založe-

ní; do 20. 11.

 Vysoký Chlumec – 
Skanzen
Vznik a dvě desetiletí bu-

dování Skanzenu Vysoký 

Chlumec

etnografi cké předměty 

a fotografi e Čeňka Habarta; 

do 31. 10.

 Počepice – Obecní 
knihovna
Fotosoutěž Počepicko 

2021

výstava fotografi í Počepicka

 PŘEDNÁŠKY

 Sedlčany – knihovna
21. 10. Literatura jako 

zábava I

přednáška vědce a peda-

goga Pavla Šidáka o lite-

rárním humoru, hororu 

a erotické literatuře; 18:00

 DIVADLO

 Sedlčany – kult. dům
19. 10. Proč muži nepo-

slouchají a ženy neumí 

číst v mapách

Spolek divadelních ochotní-

ků Sedlčany uvádí reprízu 

hudební komedie; 19:30

20. 10. Rejžák z Prahy

divadelní komedii uvádí 

Bechyňský divadelní spolek 

Lužnice; 19:30

25. 10. Scény z manžel-

ského života

divadelní hra; 19:30

 Drážkov – Divadlo Hogo 
Fogo
21. 10. Velká zebra aneb 

Jak že se to jmenujete?

Divadlo Palace uvádí 

situační komedii s neob-

vyklou zápletkou; 19:00

28. 10. Pusťte mě ven!

velké herecké sólo Ivy Jan-

žurové v brilantní komedii; 

19:00

 KINO

 Sedlčany 
21. 10. Jan Koller: Příběh 

obyčejného kluka

český dokument; 20:00

22. 10. Jak obšťastnit ženu

australská komedie; 20:00

28. 10. 107 matek

dokument; 20:00

 SPORT

 Sedlčany – zimní stadion
19. 10. Pohárové utkání

Stará garda Štětkovice – HC 

Bubák Chlum; 18:30

HC Rebel Sázava – AHC 

Nový Knín; 20:25

21. 10. Pohárové utkání

TJ Slavoj Obecnice – HC 

Kačeři Příčovy; 18:30

HC Hrádek – HC Votice; 20:25

22., 23., 26., 28., 30. 10. 

Veřejné bruslení

14:00–16:00

22. 10. Pohárové utkání

Novit Neveklov – Rybníká-

ři; 16:30

DSK Daleké Dušníky – 

Rumola; 18:25

23. 10. Pohárové utkání

HC Bubák Chlum – TJ 

Slavoj Obecnice; 16:30

HC Huroni Vršovice – Stará 

garda Štětkovice; 18:25

HC Miličín – HC Medvědi 

Sedlčany; 20:20

24. 10. Pohárové utkání

HC Olbramovice – Ševci 

Nový Knín; 18:30

HC Žabáci Solopysky – Štět-

kovice B; 20:25

26. 10. Pohárové utkání

HC Domino – HC Rebel 

Sázava; 18:30

AHC Nový Knín – HC River 

Boys Zvírotice; 20:25

28. 10. Pohárové utkání

HC Čerti Křepenice – HC 

Kňovice; 18:30

Rybníkáři – HC Hrádek; 20:25

 Sedlčany – vlakové 
nádraží
22. 10. Rozhledna Kala-

majka

turistický pochod, délka 

12 km; 6:50

 Vysoký Chlumec – hřiště
22. 10. Fotbalové utkání

SK Vysoký Chlumec – TJ 

Slavoj Obecnice; 15:30

 Sedlec-Prčice – hřiště
22. 10. Fotbalové utkání

TJ Sokol Sedlec-Prčice B – 

SK Obory; 15:30

 Petrovice – hřiště
22. 10. Fotbalové utkání

SK Petrovice B – TJ Sedlice; 

15:30

30. 10. Fotbalové utkání

SK Petrovice – TJ Sokol 

Dublovice; 14:30

 Krásná Hora nad Vlta-
vou – hřiště
23. 10. Fotbalové utkání

TJ Krásná Hora – TJ Pro-

střední Lhota; 15:30

 Dublovice – hřiště
23. 10. Fotbalové utkání

TJ Sokol Dublovice – TJ 

Vltavan Hřiměždice; 15:30

29. 10. Fotbalové utkání

TJ Sokol Dublovice B – TJ 

Sokol Sedlec-Prčice B; 

14:30

 Sedlčany – hřiště TJ 
Tatran
23. 10. Fotbalové utkání

TJ Tatran Sedlčany – MFK 

Dobříš; 15:30

30. 10. Fotbalové utkání

TJ Tatran Sedlčany B – TJ 

FC Jevany; 14:30

 Kamýk nad Vltavou – 
hřiště
29. 10. Fotbalové utkání

TJ Sokol Kamýk nad Vlta-

vou – TJ Vltavan Borotice; 

14:30

 Počepice – hřiště
30. 10. Fotbalové utkání

TJ Sokol Počepice – TJ 

Krásná Hora; 14:30

 Jesenice – hřiště
30. 10. Fotbalové utkání

TJ Sokol Jesenice – FK 

Drevníky; 14:30

 OSTATNÍ

 Sedlčany – knihovna
19. 10. Hajánek

podvečerní čtení pro děti; 

17:00

24. 10. Podzimní motýli

výtvarná dílna pro nejmen-

ší; 10:00

 Sedlčany – nám. T. G. M.
20. 10. Viditelnost

preventivní bezpečnostní 

akce o viditelnosti chodců 

a cyklistů; 13:00

 Sedlec-Prčice – základní 
škola
20. 10. Štrúdlobraní aneb 

Společný pokus o hodně 

dlouhý štrúdl

snaha o překonání rekordu 

nejdelšího štrúdlu v ČR, 

doprovodný program, 

ochutnávka; 15:00

 Sedlčany – hvězdárna
21., 22., 28., 29. 10. Pozo-

rovací program

20:00–23:00

 Dublovice – rybník 
Návesník
22. 10. Výlov rybníka 

Návesníka

tradiční výlov, čerstvé ryby 

na prodej; 9:00

 Nahoruby – pole 
„u sloupu“ směr Krchleby
22. 10. Nahorubská orba

4. ročník soutěže, hudba, 

občerstvení; 10:00

 Kosova Hora – u silnice 
č. 18, u ZŠ Kosova Hora
23. 10. Drakiáda

pouštění draků, soutěž 

o nejhezčího draka; 13:00

 Příčovy – rybník Musík
27., 28. 10. Výlov Musíka

tradiční výlov největšího 

rybníka v regionu, prodej 

čerstvých ryb, občerstvení, 

hudba

 Petrovice – náměstí
28. 10. Slavnostní poklá-

dání věnců

zahraje hudba Míry Pšenič-

ky z Milevska; 16:00

 Nechvalice – u Nechva-
lické hospody
29. 10. Vzpomínkové 

putování z Nechvalic 

do Vysokého Chlumce

možnost zastavení na hřbi-

tově v Nechvalicích a Poče-

picích, opékání špekáčků 

v cíli; 14:00

 Kamýk nad Vltavou – 
kostel Nanebevzetí Panny 
Marie
2. 11. Uctění památky 

zesnulých

setkání na kamýckém 

hřbitově k uctění památky 

zesnulých; 18:00

 ROZHLEDNY

 Onen Svět
Langova rozhledna 

otevřeno o víkendech; 

9:00–18:00

 Osečany
Drahoušek

otevřeno o víkendech 

a svátcích; 10:00–17:00

 Přední Chlum
Milada

otevřeno o víkendech 

a svátcích; 10:00–17:00

 Mokrsko
Veselý vrch

otevřeno o víkendech 

a svátcích; 11:00–16:00

 Petrovice
Kuníček

otevřeno o víkendech 

a svátcích; 10:00–18:00
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SEDLČANY V minulém škol-
ním roce se družina čtvrťá-
ků ZŠ Propojení zúčastni-
la celostátního projektu 

Srdce s láskou darované. 
A v kategorii soutěžních 
prací žáků 3.–9. ročníků 
základních škol, kde sou-
těžilo 125 kolektivů, se jim 
dařilo víc než dobře. Ve ve-
řejné hlasovací soutěži je-
jich projekt Srdcová kapela 
skončil na 8. místě. V hod-
nocení odborné poroty se 
soutěžní projekt umístil 

na 4.–10. místě bez přesně 
určeného pořadí. 

Školu nyní navštívil zá-
stupce společnosti KOH-I-

NOOR HARDTMUTH, která 
byla jedním ze sponzorů 
soutěže, aby dětem předal 
ceny za účast v soutěži. Ale 
tady nešlo o ceny. Při tvoření 
hudebních nástrojů a vzniku 
celého projektu se v družině 
čtvrťáků zažila spousta legra-
ce, poslouchaly se písničky... 
Byl to prostě prima strávený 
čas.      -propoj-

Přednáška Zdeňka Lukeše, architekta a historika, se uskutečnila 
v Městském muzeu Sedlčany v úterý 11. října. Ústředním tématem byl 
slovinský architekt Jože Plečnik (1872–1957), se zaměřením na jeho 
působení na Pražském hradě ve službách TGM. Foto: Pavel Žak

Vášnivý cyklista Pavel Kříž z Kojetína recykluje starý nábytek 
z dřevotřísky a vytváří z něj ve volném čase modely hospo-
dářských budov. Domečky pro traktory i zvířata teď vystavuje 
v knihovně v Petrovicích, kde je lze zhlédnout až do 30. listopadu. 
Foto: Jana Motrincová

mnoho společných zážitků, 

na které budu rád vzpomí-

nat. Moc bych si přál, aby se 

tato alej jmenovala úplně 

jinak, ale aby Tomáš tady 

mohl dnes stát a něco zají-

mavého nám o ní pověděl,“ 
doplnil. 

Liboru Novotnému, ře-
diteli 1. ZŠ Sedlčany, v níž 
před svým předčasným 
skonem učitel Heller půso-
bil, se příliš nedařilo silné 
emoce potlačit. „Mnoho-

krát jsme se s Tomášem ba-

vili o práci ve škole. Bytost-

ně nesnášel různé tabulky, 

které se musely vyplňovat. 

Jakmile se ale vztahovalo 

něco k přírodě, najednou 

ožil. Častokrát jsme k němu 

šli s kolegy žádat o rady, 

které se týkaly zahrady, 

květin... Hodněkrát nás 

přesvědčil, že příroda si za-

slouží naši pozornost,“ ho-
vořil spontánně s patrným 
dojetím v hlase o svém bý-
valém kolegovi, který pro 
dobrou věc dokázal získat 
ostatní. 

Jiří Heller 
o bratrovi

Posledním, kdo na tom-
to pietním důstojném shro-

Vycházková trasa již nese ofi ciálně 
název Alej Tomáše Hellera

máždění promluvil, byl 
Jiří Heller, bratr Tomáše. 
V úvodu avizoval, že se po-
kusí několika vzpomínka-
mi atmosféru odlehčit. 

„Budu mluvit, jako kdy-

by s námi tady Tom byl. 

Kdybych vám měl vyprá-

vět všechny veselé příhody 

a všechno, co jsme zažili, 

tak bychom tu byli několik 

dní. Rád bych vám přiblížil 

alespoň jeho vztah ke stro-

mům. On měl blízko i k dal-

ším věcem – včelám, ochraně 

přírody, ale i žákům a škole, 

kde se věnoval zájmovým 

kroužkům – zejména příro-

dovědným. Vyprávěl mi na-

příklad, jak si rodiče stěžují, 

když domů přijdou děti špi-

navé od bahna...“ Potvrdil, 
že stromy byly bratrovou 
vášní odmalička, kdy v péči 
o ně se odrážel jeho celkový 
vztah ke krajině. 

„Toto není první alej, kte-

rá díky němu vznikla, ale je 

první ofi ciální. Od pana sta-

rosty Sedlčan Hölzela vím, 

že za ním chodil a pořád 

se ptal, kde by mohl udělat 

ovocný sad,“ poznamenal 
s tím, že najít pozemek se 
díky jeho neodbytnosti 
a pochopení radnice po-
vedlo. A byl to právě do-

savadní starosta Miroslav 
Hölzel, kdo předložil radě 
a v září zastupitelstvu ná-
vrh na pojmenování aleje. 

„Kdybyste šli z Šiberné-

ho vrchu směrem na Vy-

soký Chlumec, tak tam již 

dávno rostou stromy, které 

díky svojí zarputilosti Tom 

vysadil. Samozřejmě se 

předtím zeptal vlastníků,“ 
doplnil. 

Přidal další příklad, kdy 
strom spolu s bratrem vy-
sadili „nelegálně“. „Stalo se 

to asi před dvaceti lety, kdy 

jsme byli ještě kluci a To-

máš ještě nebyl učitel a tak 

si to mohl dovolit. Jednalo 

se o černou výsadbu. Večer 

za tmy mě vyzval, abych 

šel s ním. Do vozíku vzal 

krumpáč, lípu a jeli jsme 

na Severní sídliště a v pro-

storu mezi kulturním do-

mem a prvním panelovým 

domem jsme vykopali díru. 

Bál jsem se, ale lípu jsme 

zasadili a je tam dodnes,“ 

vyprávěl jednu z historek. 

Najde Tomáš 
Heller 
pokračovatele?

„Myslím si, že kdyby ně-

kdo z vás pokračoval v jeho 

odkazu v sázení stromů – le-

gálně, formou podobné ale-

je, jako je tato, byl by Tomáš 

velmi rád,“ směroval svoje 
závěrečná slova zároveň 
jako poselství k nasloucha-
jícím školákům. 

Marie Břeňová

Vážení spoluobčané, pokud chcete připojit 
svůj podpis na petici podporující kandidaturu 
prof. RNDr. Jaroslava Turánka, CSc., DSc., pro 
volbu prezidenta republiky, můžete tak učinit 
v Krystalu, nám. TGM 33, Sedlčany 1. patro.

Srdce s láskou darované

Tomáše Hellera bude připomínat třešňová alej, která nese od čtvrtka 13. října ofi ciálně jeho jméno. 
Při příležitosti odhalení desky, která je na jejím začátku, promluvili před žáky krátce (zleva): Libor 
Novotný, Zdeněk Šimeček a Jiří Heller.

Dokončení ze strany 1
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LOCHOVICE/PRAHA Ve tře-
tím a čtvrtém kole 3. ligy 
skupiny A se o uplynu-
lém víkendu utkali stolní 
tenisté Sedlčan nejdříve 
s týmem ze středu tabul-
ky a poté s družstvem, 
které zatím procházelo 
soutěží stejně jako Tatran 
bez jediné ztráty. V nedě-
li se proto hrálo o první 
místo celého startovního 
pole a lépe si v něm vedl 
favorit soutěže, který má 
podle papírových před-
pokladů největší šanci 
postoupit o patro výš.

SportSpin 
TJ Slovan 

Lochovice – 
Tatran Sedlčany 
4:10

Úvodní čtyřhry do-
padly jednoznačně pro 
hostující stolní tenisty, 
když Pejša s Faktorem 
a také Kocura s Drech-
slerem nepovolili svým 
soupeřům ani set. Hned 
v první dvouhře sice 
tak trochu překvapivě 
prohrál Pejša s domácím 
hráčem 3:1 na sety, ale 
potom už Tatran vyhrál 
pět singlů bez ztráty je-
diného setu a poslední 
singl získal dokonce bez 
boje. Ve dvouhrách vy-

bojoval tři body Faktor, 
dva Pejša a po jednom 
přidali Drechsler a Kocu-
ra. „Sobotní utkání bylo 

ovlivněno tím, že proti 

nám nenastoupila jed-

nička soupeře a zápas se 

podle toho odvíjel,“ podo-
tkl vedoucí hráč Tatranu 
Radovan Faktor. 

SK Slavia Praha 
B – Tatran 
Sedlčany 10:5

Čtyřhry tentokrát skon-
čily nerozhodně, když 
dvojice Pejša-Faktor ne-
ztratila ani set, zatímco 
Kocura s Drechslerem 
vybojovali pouze jeden. 

Do dvouher Tatran ne-
vstoupil nijak šťastně. Fak-
tor a Kocura prohráli bez 
zisku jediného setu, Pejša 
i Drechsler sehráli sice pě-
tisetové singly, ale ani oni 
neuspěli. Tatran začal sni-
žovat až za stavu 5:1, ale 
stačilo to už pouze na zko-
rigování nepříznivě se vy-
víjejícího utkání. Ve dvou-
hrách vybojoval dva body 
Pejša a po jednom přidali 
Drechsler s Kocurou. Fak-
tor tentokrát nebodoval, 
ačkoliv sehrál dva velice 
vyrovnané zápasy. Pří-
činou možná byla účast 
na přípravách a oslavě 
sedlčanského gymnázia… 

Po čtyřech kolech sou-
těže se do čela tabulky 
dostala rezerva pražské 
Slavie, která má stejně 
jako druhý Sokol Bor 
dvanáct bodů. O dva 
body zpět je třetí Tatran. 
Na posledním jedenác-
tém místě zůstal Šanov. 
V dalším dvoukole se Tat-
ran utká na domácí půdě 
v malé hale gymnázia 
v sobotu 29. října s tý-
mem DDM Soběslav-Stu-
dená a v neděli přivítá 
Spartak Kaplice. Sobotní 
zápas začíná ve čtrnáct 
hodin a nedělní už v de-
set dopoledne. 

David Myslikovjan

SEDLČANY V dlouhodo-
bém pohárovém turnaji 
amatérských hokejistů 
se minulý týden ve sku-
pině A mimořádně dobře 
dařilo hráčům Sázavy, 
kteří své soupeře vypro-
vodili z ledu celkem čty-
řiadvaceti góly, přičemž 
inkasovali pouze dva. 
Ve skupině B se rezerva 
Štětkovic dokázala v du-
elu s Hrádkem doslova 
prokopat ze sklepa až 
na půdu.

Kanonáda byla 
zdrcující

Po dvou třetinách totiž 
Hrádek vedl po brankách 
Milana Fialy, Jana Průšy 
a Jiřího Běžela přesvěd-
čivě 3:0 a zdálo se, že 
kráčí za svým třetím ví-
tězstvím v tomto roční-
ku soutěže. V závěrečné 
třetině ale Štětkovice B 
spustily pořádnou kano-
nádu, na kterou doká-
zal odpovědět již pouze 
hrádecký Libor Vozdek. 
Autory šesti gólů za pat-
náct minut hry byli štět-
kovičtí hokejisté Ondřej 
Střihavka, Vladislav Rů-
žička, Martin Děd mladší 

a hned třikrát se trefil Jan 
Děd. 

První výhry v této se-
zóně se dočkal Neveklov, 
ačkoliv se už zdálo, že 
utkání skončí remízou. 
Novit si nakonec vystřelil 
vítězství po brejku bran-
kou čtyřicet devět vteřin 
před třetím klaksonem 
zásluhou Filipa Draho-
koupila, autora čtyř bra-
nek Neveklova.

Oba týmy 
Štětkovic 
na vítězné vlně

Vzhůru tabulkou se 
dere nejenom štětko-
vická rezerva, ale i její 
A tým. Minulý týden na-
stoupil proti příčovským 
Kačerům, kteří teprve 
nedávno v této sezó-
ně poprvé okusili hoř-
kost porážky. A už mají 
na svém kontě dvě. Stará 
garda se ujala vedení již 
po dvou minutách hry, 
kdy v oslabení skóroval 
Jiří Kahoun. A nadále 
hodně zaměstnávala 
příčovského brankáře, 
který se musel činit, 
aby skóre nenarůstalo 
ve prospěch Štětkovic. 

V začínající desáté mi-
nutě putoval za katr dal-
ší štětkovický hráč, osla-
bený tým měl opět více 
šancí, ale gól tentokrát 
nedal. Jestliže Štětkovi-
cím patřil úvod třetiny, 
podobné to bylo i v je-
jím závěru. Minutu před 
prvním klaksonem zvý-
šil na 0:2 David Černý. 

Hned v úvodu druhé 
třetiny se ale povedlo ujet 
Františku Pilíkovi, pří-
čovský útočník při svém 
zakončení zvolil blafák 
do forhendu a vyplatilo 
se. Střela z bezprostřed-
ní blízkosti k tyči skonči-
la v síti – 1:2. A hned to 
začalo jít Kačerům mno-
hem lépe. Kontaktní gól 
je posadil do sedla a vy-
tvořili si několik šancí, 
včetně samostatného ná-
jezdu, kdy zůstal na čer-
vené čáře zcela osamoce-
ný střídající hráč. Nedal, 
a tak přišel trest. Padesát 
vteřin před druhou si-
rénou zůstal zcela osa-
mocený před brankářem 
štětkovický Jiří Kahoun 
a s přehledem zvýšil 
na 1:3. 

Na začátku třetí třeti-

ny si zahrály přesilovku 
i Štětkovice a k využití 
této výhody jim stačilo 
přesně 47 vteřin. To z vr-
cholu jednoho z kruhů na-
přáhl David Černý a bylo 
to 1:4. Hned vzápětí při-
dal pátý gól Staré gardy 
Marek Čeněk a o osudu 
utkání bylo prakticky 
rozhodnuto. Zvlášť když 
devět a půl minuty před 
koncem pojistil výsle-
dek šestou a svojí již tře-
tí brankou Jiří Kahoun. 
Sedmý gól přidal po dal-
ších pěti minutách David 
Černý, který se trefil také 
potřetí. Snížení na 2:7 se 
Kačeři dočkali 47 vteřin 
před koncem, kdy po zá-
varu před brankou Štět-
kovic skóroval František 
Pilík, jediný střelec Pří-
čov v tomto utkání.

Výsledky – skupina 

A: Sázava – Křepenice 
14:2, Chlum – Zvírotice 
1:7, Vršovice – Sázava 
0:10, Příčovy – Štětkovi-
ce 2:7, AHC Nový Knín 
– Kňovice 2:10, Domino – 
Křepenice 2:5. Bez jediné 
ztráty je stále tým Obec-
nice, který má na svém 
kontě už dvanáct bodů. 

O dva body zpět zůstali 
druzí příčovští Kačeři, 
kteří však měli před naší 
uzávěrkou odehrán o je-
den zápas více. Na třetí 
místo se posunula nyní 
již devítibodová Sázava. 
Desáté místo patří Vršo-
vicím a poslední jede-
nácté Dominu. Oba týmy 
zatím mají dva body.

Skupina B: Rybníkáři 
– Rumola 1:3, Hrádek – 
Štětkovice B 4:6, Daleké 
Dušníky – Ševci Nový 
Knín 2:6, Olbramovice – 
Miličín 3:5, Solopysky – 
Medvědi 4:5, Ševci Nový 
Knín – Solopysky 5:3, 
Miličín – Neveklov 4:5, 
Medvědi – Olbramovice 
9:3. V tabulce byla před 
redakční uzávěrkou s de-
seti body první petrovic-
ká Rumola, ačkoliv měla 
na svém kontě o jeden zá-
pas méně než druzí, rov-
něž desetibodoví, sedl-
čanští Medvědi. Na třetí 
místo se propracovala re-
zerva Štětkovic, která na-
sbírala devět bodů. I přes 
vítězství na posledním 
dvanáctém místě zůstal 
dvoubodový Neveklov.

David Myslikovjan

Stolní tenisté bojovali o první místo 
v tabulce s největším favoritem soutěže

Hokejisté Sázavy nadělovali svým 
soupeřům brankové příděly
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TJ Tatran 
Sedlčany – FC 
Velim 4:1 (2:0) 
SEDLČANY Tatran přiví-
tal v 11. kole krajského 
přeboru v neděli 16. října 
na svém hřišti třetí tým 
v tabulce Velim. 

Úvodní půlhodina zá-
pasu byla herně vyrovna-
ná. První branku k radosti 
domácího publika vsítil 
v 31. minutě Jaroslav Re-
petný – 1:0. Těsně před 
koncem prvního poločasu 

rozjásal podruhé skoro 
150 diváků Matěj Sochů-
rek – 2:0. Ve druhém po-
ločase zvýšil v 50. minutě 
na 3:0 Lukáš Matoušek. 
O pár minut později hos-
tující Marek Ramšák pře-
konal brankáře Filipa Dře-
vojana a snížil na 3:1. Ale 
kdo čekal drama a vyrov-
nanou partii, ten se mýlil. 
Čtvrtý a poslední gól dali 
domácí – jeho autorem byl 
v 58. minutě opět Sochů-
rek a rozesmutnil nejen 
brankáře Davida Dejme-

ka, ale i velimské hráče. 
Sestava Tatranu: F. Dře-

vojan – Sosnovec, Repetný, 
Hrabák (61. Hofman), Ha-
nuš, M. Krůta, Matoušek, 
L. Brotánek, Sochůrek (79. 
Chlasták), Sirotek, Novotný 
(83. Krotil).

Tatran je po 11. kole v ta-
bulce na šestém místě se 
17 body a skóre 30:22. Dal-
ší utkání hraje v neděli 23. 
října od 15.30 hodin opět 
doma, kde přivítá tradiční-
ho rivala z Dobříše.

David Štverák

11. kolo krajského 
přeboru
TJ Tatran Sedlčany – FC 

Velim 4:1 (2:0)

Branky Sedlčan: 31. J. Re-
petný, 41. a 58. M. Sochů-
rek, 50. L. Matoušek

11. kolo I. B třídy 
skupina D 
FC Křivsoudov – TJ Tat-

ran Sedlčany B 1:0 (0:0)

TJ Sokol Sedlec-Prčice 

– TJ Velké Popovice 5:1 

(3:1)

Branky Sedlce-Prčice: 3. 
a 85. M. Prchlík, 20. T. Piš-
těk, 27. M. Davídek, 85. V. 
Kabíček

11. kolo okresního 
přeboru 
SK Nový Knín – TJ Sokol 

Dublovice 7:4 (2:2)

Branky Dublovic: 8. M. 
Vondrák, 44. P. Vystyd, 
53. R. Janoušek, 87. J. 
Lomoz
SK Petrovice – FK Sparta 

Luhy 5:1 (4:1)

Branky Petrovic: 3., 19. 
a 21. M. Kudrna 29. a 75. 
P. Chlasták, 
TJ Vltavan Hřiměždice 

– SK Spartak Příbram B 

2:2 (2:1)

Branky Hřiměždic: 9. a 30. 
M. Jílek

11. kolo III. třídy 
skupina B 
SK Kosova Hora – TJ 

Krásná Hora 2:1 (1:0)

Branky: 33. J. Kouklík, 63. 
J. Vyskočil – 50. M. Klic-
man
TJ Dublovice B – TJ So-

kol Jesenice 2:1 (1:1)

Branky: 16. V. Hodík, 77. D. 
Kyrian – 21. V. Burda
TJ Sokol Počepice – TJ 

Sokol Sedlec-Prčice B 4:3 

(2:1)

Branky: 13. a 90. R. Peče-
ný, 37. a 90. V. Varga
TJ Sokol Kamýk nad Vl-

tavou – TJ Sokol Nová 

Ves pod Pleší B 3:0 (2:0)

Branky Kamýku nad Vlta-
vou: 21. a 45. M. Lorenc, 
76. M. Chýle

11. kolo IV. třídy 

SK Klučenice – SK Pře-

stavlky 3:2 (2:1)

Branky Klučenic: 16. D. 
Bečvář, 29. M. Zápotočný, 
61. M. Bělina
TJ Sokol Pičín B – SK Pe-

trovice B 4:4 (0:2) 

Branky Petrovic: 20. V. 
Podlipský, 35. a 55. A. Hej-
hal, 65. M. Krejčí
FC Višňová B – SK Vyso-

ký Chlumec 4:2 (4:0)

Branky Vysokého Chlum-
ce: 55. J. Vodenka, 70. Z. 
Matucha
TJ Sedlice – TJ Vltavan 

Hřiměždice B 9:0 (3:0)

11. kolo okresního 
přeboru – 
Benešov 
TJ Sokol Nespeky B – TJ 

Sokol Vrchotovy Janovi-

ce 0:4 (0:2)

Branky Vrchotových Jano-
vic: 20. M. Střihavka, 40. 
P. Němec, 70. L. Bukovaz, 
75. P. Kocourek

11. kolo krajského 
přeboru staršího 
dorostu U19
SK Kosmonosy – TJ Tat-

ran Sedlčany 5:1 (2:0)

Branka Sedlčan: 61. J. 
Habart

11. kolo krajského 
přeboru 
mladšího dorostu 
U17
SK Kosmonosy – TJ Tat-

ran Sedlčany 7:1 (2:1)

Branka Tatranu: 6. Š. Ma-
cháček

11. kolo krajského 
přeboru starších 
žáků U15 
TJ Tatran Sedlčany – SK 

Polaban Nymburk 0:2 

(0:1)

11. kolo krajského 
přeboru mladších 
žáků U13 
TJ Tatran Sedlčany – SK 

Polaban Nymburk 5:1 

(4:0)

Branky Sedlčan: 16. V. 
Hončík, 20. a 30. J. Vávra, 
34. Jirásek, 66. M. Rýdl 

David Štverák

S E D L Č A N Y  V  a r e á l u 
na Mrskošovně se v prv-
ní dekádě října konal ra-
gbyový regionální turnaj 
Čech dětí kategorie U10. 
Hojně obsazené akci přá-
lo počasí, ačkoliv tomu 
zpočátku nic nenasvěd-
čovalo.

„Když v brzkých ran-

ních hodinách začínala 

příprava, z důvodu mlhy 

to vypadalo spíše jako při 

výlovu Musíku,“ uvedl 
předseda sedlčanského 
ragbyového klubu a tre-
nér dětí Miloš Vodrážka. 
„Ovšem předpověď poča-

sí tentokráte vyšla a slu-

níčko vysvitlo, takže jsme 

se dočkali krásného dne 

babího léta.“ První týmy 
začaly přijíždět už před 
devátou hodinou a nako-

nec jich přijelo celkem 
osmnáct. Znamenalo to, 
že se turnaje zúčastnilo 
kolem sto šedesáti dětí. 
Každý tým vedli dva 
trenéři a nechyběli ani 
mnozí rodiče, kteří přije-
li podpořit své ratolesti. 
Ti ovšem nemají přístup 
mezi hřiště. „Hrálo se 

na čtyřech hřištích,“ při-
pomněl Miloš Vodrážka. 
„Mezi účastníky turnaje 

byly týmy Plzně, Českých 

Budějovic, Sparty, Tatry 

Smíchov, Petrovic, Kralup 

nad Vltavou, nebo Olym-

pu. Možná někdo postrá-

dal Říčany, ale i u této ka-

tegorie došlo na rozdělení 

na dvě skupiny, aby se to 

pořadatelsky lépe zvlá-

dalo. Takže další kluby 

odehrály turnaj U10 v Pře-

louči. Některé kluby, kte-

ré mají velkou členskou 

základnu, měly více týmů 

zařazených do různých 

výkonnostních skupin. 

Naši borci se pochopitel-

ně zúčastnili také a hráli 

ve skupině B. Opravdu se 

doma předvedli, vyhráli 

všechna utkání. Nejtěžší 

bylo utkání s Olympem. 

I když jsme vyhráli o čtyři 

položení, utkání bylo veli-

ce vyrovnané a pomohla 

nám i trocha toho štěstí.“

Hrály i další kategorie 
sedlčanských ragbistů. 
Kategorie U14 si v Čes-
kých Budějovicích zahrá-
la rozvojovou ligu, U12 se 
představila v Kralupech 
ve společenství AMMOR 
a osmičky si vyzkoušely 
v Plzni skupinu A. „Do-

stali jsme také pochvalu 

za krásné místo pořádá-

ní našeho turnaje a další 

vyžití dětí. To ovšem není 

naše zásluha, ale města, 

které to tady postupně 

buduje. Padaly i návrhy 

od zástupců velkých klu-

bů z Prahy, co všechno 

by se zde mohlo pořádat,“ 
uzavřel trenér Vodrážka.

David Myslikovjan

Fotbalové víkendové 
výsledky regionálních 
družstev

Tatran stoupá tabulkou vzhůru

Ragbyového turnaje 
kategorie U10 se 
zúčastnilo sto šedesát dětí

Malí ragbisté měli radost z každé výhry.
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V Sedlčanech se po volbách 
ukázalo, že si voliči umí 
představit nějaké změny 
ve vedení města. Ačkoliv 
vyhrála Šance pro Sedlčany, 
není mezi ní a druhou ODS 

velký rozdíl. Logicky by se 
nabízela velká koalice (včet-
ně tradičních koaličních 
partnerů ODS: SNK Sedlčan 
a KDU-ČSL), vždyť v komu-
nální politice jde především 

o konkrétní praktické záleži-
tosti důležité pro život obča-
nů. Což samozřejmě nezna-
mená, že by snad všichni 
byli vždy ve všem zajedno. 
Vnitřní opozice a diskuze 

jsou cestou k co nejlepším 
výsledkům. 

Píšu tuto poznámku den 
před ustavujícím zasedáním 
nového sedlčanského za-
stupitelstva, takže neznám 

výsledek pondělního jedná-
ní a zatím jsem zvědav, jak 
to dopadne. V době vydání 
tohoto čísla Sedlčanského 
kraje to už ale každý ví.

Vladimír Roškot

Ve druhé světové válce došlo nejen ze 
strany Hitlera k ohromným zločinům. 
Zločinci pak byli jmenováni, obžalováni, 
souzeni v Norimberku a trestáni. Někteří 
byli dodatečně hledáni, odhaleni a dopa-
deni. Od té doby probíhal celosvětový 
vývoj, vedený snahou zabezpečit mnoha 
opatřeními mír. Brzy založená Organiza-
ce spojených národů se zdála dobrým 
pilířem. Nyní si klademe v souvislosti 
s válkou na Ukrajině otázku, k čemu ji 
vlastně máme. Není, jak se zdá, aktuál-
ně v silách naprosto nikoho, aby nastal 
klid zbraní a mohlo se jednat, vyšetřovat, 
soudit, trestat. 

Zatímco my jsme se za studené vál-
ky učili, jak musíme zbrojit proti USA, 
ve Spojených státech se vědělo, že Stalin 
a jeho parta myslí na bleskovou válku si-
lami Varšavské smlouvy. Náš srpen 1968 
mohl být mimo jiné malou zkouškou po-
hybu armád Evropou. Nyní víme, jak to 
bylo a stále je, pouze v trochu jiné podo-
bě. Dlouho se mělo za to, že po rozpadu 
Sovětského svazu zmizela hrozba války 
mezi velmocemi USA a Ruskem. Rusko 
není schopno soutěžit a vyhrávat jinak 
než silou a vydíráním. A jak se zdá, už ani 
to ne. Proti mnohem menší armádě, která 
ví, za co bojuje, nedokáže snadno zvítězit, 
jak prezident Putin předpokládal. 

V Česku máme zdánlivě klid a mír, jen 
kdyby nebylo té závislosti na ruských su-
rovinách. Předchozí vlády se slepou dů-
věrou pohodlně a důvěřivě nezabezpeči-
ly zemi žádnou alternativou. Mají pravdu 
politici, že nějakou dobu musíme šetřit 
v domácím i pracovním prostředí. Zdra-
ví lidé vůbec nemají potíže snížit doma 
i v práci o něco teplotu. Dojde tak k úspo-
rám plynu i elektřiny pro nejpotřebnější, 
hlavně v nemocnicích. Někdo to samo-
zřejmě chápe, někdo naschvál přidá, pro-
tože na to má. Inu, jako vždycky. Jak kdo.

Vladimír Roškot

Tak jsme měli v pondělí 
krásný den. Bylo příjem-
ně nejenom venku, pro-
tože obloha byla modrá 
a vzduch jiskrně třpytivý, 
hezky bylo také v pod-
večer v kulturním domě, 
kde se odehrávalo něco 
velmi milého. 

Stanislav Kadlec otvíral 
svoji výstavu obrazů. Neje-
nom to, on se ten večer dělil 
s přítomnými diváky o ra-
dost z hudby, která mu při-
chází, když se chce podělit 
se svými bližními o krásné 
tóny, které dostává během 
svých improvizací. V dálce 
na obrazech stoupala pára 
ze šumavských tůní a nad 
travinami poletovali motýl-
ci. A v nás doznívalo vy-
znání Jaroslava Kolského, 
který se v úvodním slově 
svěřil se zážitkem ticha, 
jež na něj kdysi dýchlo při 
meditativním pozorování 
Standova obrazu. Však ho 
má také doma. 

Přátelé, udělejte si čas 
a vypravte se do kulturní-
ho domu zhlédnout pas-
telovou líbeznost české 
krajiny a obdivovat před-
stavivost a cit výtvarníka, 
kterým reaguje na nádhe-
ru toho, co běžným fyzic-
kým smyslům dostupné 
není...

Helena a Karel Pejšovi

Když jsem před covidem a lou-
peživým nájezdem barbarů 
z východu psal o našem bla-
hobytu, psal jsem o něm jako 
o časté příčině zmaru. Převažu-
jící ignorace důležitých témat 
ve prospěch řešení umělých 
problémů. Všudypřítomná ma-
lichernost, povrchnost a roz-
háranost. Jak prý říká jedno 
čínské přísloví, jestliže máte 
rádi svoje děti, nechte je občas 
o hladu a v zimě. Hlad a zima 
však fungují i na dospělé.

Lidé si na zimu vrší zásoby 
dřeva. Teplárny dostaly po-
volení spalovat uhlí či topné 
oleje. Dokonce i svatá Gréta 
se zastala zbývajících němec-
kých jaderných elektráren. 
Že by je nezavírala, že jsou 
vlastně lepší než ty uhelné. 
O green dealu už se nebavíme 
jen v idealistickém kontextu, 
ale jako o strategickém plánu, 
jak Evropě získat energetickou 
nezávislost.

Nikdo už dnes nepochybuje, 
že k obraně svobody je potře-
ba mít silnou a bojeschopnou 
armádu. Zatímco před pár lety 
i lidé, kteří se považovali za in-
teligentní, pochybovali o její 
smysluplnosti, a udělali by z ní 
nejraději jen nějaké přehlídko-
vé cirkusové představení, nyní 
i tito lidé vědí, že tanky, děla, 
letadla, rakety, drony a vy-
cvičená pěchota nejsou jen 
na okrasu. Protože nás ohrožují 
„kultury“, které nerozumí niče-
mu jinému než hrubé síle.

Po letech blahobytu se 
spousta lidí znovu učí poza-

pomenutou dovednost šetřit 
a hospodařit. Mnozí zodpověd-
nost za svůj život cele delego-
vali na vládu a očekávají od ní 
vyřešení všech svých problé-
mů. Jak hospodařit a na čem 
ušetřit se stalo opět seriózním 
a častým tématem. Za mě mou-
dřejším než za co utrácet.

NATO funguje. Fungovalo 
vždy, jen pro zanedbané ar-
mády evropských socialistic-
kých vlád spočívala veškerá 
zodpovědnost na amerických 
vojácích. To se nyní mění. 
Například Polsko plánuje vy-
budovat armádu, která bude 
v konvenčních zbraních nej-
spíš nejsilnější v Evropě.

A funguje i Evropská unie. 
Státy se koordinují, pomáhají 
si. V časech krize vidíme, že se 
umí i poměrně rychle a rozum-
ně dohodnout na klíčových vě-
cech. Unie dokáže vystupovat 
jednotně. Vůči nájezdníkům 
i vůči ostatním partnerům, kte-
ří pomáhají napadené Ukrajině. 
Vzájemná solidarita v energe-
tické krizi je přesně to, co nám, 
Evropanům, dává pocítit, že 
v tom nejsme každý stát sám 
za sebe, ale že jsme součástí 
společenství, které spolu drží.

Velmi se těším, až ustane 
řinčení zbraní na východě na-
šeho kontinentu. Už méně se 
těším na to, že se nám s na-
stalým klidem začne vracet 
jalovost blahobytně pospolné 
společnosti. Snad jsme v té 
zimě a o hladu proti ní nabrali 
aspoň nějakou tu imunitu.

Bohumil Vohanka

P O Z N Á M K A

Bude něco jinak?

S L O U P E K

Co 
běžným 
smyslům 
dostupné 

není

K O M E N T Á Ř

Blahobytně 
pospolná společnost

G L O S A

Jak kdo
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